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 Protokół Nr  66/14 z posiedzenia 

Komisji Spraw Komunalnych i Społecznych 

z dnia 29.09.2014 r., godz. 10.00-13.00 
 

 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

 

Posiedzenie na podstawie listy obecności i stwierdzenia quorum otworzył Przewodniczący 

Janusz Piłat. Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu. Nieobecni na posiedzeniu: radna 

Dorota Sielewicz, radny Andrzej Kościukiewicz i Waldemar Witkowski.  

 

2. Wnioski Radnych do  porządku obrad. 

 

W związku z nieobecnością Pani Skarbnik, Kierownika Referatu Budżetu i Finansów oraz 

Pana Burmistrza, Przewodniczący zaproponował, aby wykreślić z porządku punkt 3 – analiza 

wykonania budżetu Gminy za I półrocze- za wykreśleniem głosowało 4 radnych. 

Zmieniony porządek został poddany pod głosowanie, za przyjęciem opowiedziało się 4 

radnych. Zmieniony porządek stanowi zał. nr 2 do protokołu i przedstawia się następująco: 

 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski Radnych do  porządku obrad. 

3. Analiza systemu gospodarki odpadami w Gminie w świetle nowej ustawy. 

4. Rozpatrywanie i opiniowanie spraw przekazywanych przez Radę, komisje, Przewodniczącego 

Rady i członków komisji. 

5. Rozpatrywanie wniosków mieszkańców przedkładanych przez nich osobiście lub za 

pośrednictwem radnego.  

6. Zakończenie posiedzenia. 

 

3. Analiza systemu gospodarki odpadami w Gminie w świetle nowej ustawy. 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyła Pani Ewa Sulika-Scholz, Kierownik Referatu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Odpadami.  Na pytanie Komisji, czy częstotliwość wywozów jest 

odpowiednia, Pani Kierownik wyjaśniła, że została zmieniona częstotliwość wywozu 

odpadów biodegradowalnych oraz wywozu wielkogabarytów. Odpady biodergadowalne będą 

wywożone z terenów miejskich w sezonie wakacyjnym 2 x w tygodniu, w miesiącach maj, 

czerwiec, wrzesień 1x w tygodniu, w pozostałych 2x w miesiącu. Co do odpadów 

wielkogabarytowych będą one wywożone 4 razy w roku. Należy pamiętać, że uchwała będzie 

obowiązywać od stycznia 2015 roku, z uwagi na trwającą już umowę z PGK Kamień 

Pomorski. W przetargu na rok bieżący nie uwzględniono tych dodatkowych wywozów, i 

dlatego nie można teraz tego aneksować. Nowy przetarg na rok 2015 uwzględnia zmienioną 

częstotliwość. Od 1.01.2014 r. do 30.08.2014 r. z terenu Gminy odebrano 3 612,72 ton 

odpadów w tym: 81,39% odpady zmieszane, 6,93 % odpady tzw. frakcja sucha, 2,34 % 

odpady szklane, 5,85%  odpady biodegradowalne, 1,31% odpady wielkogabarytowe.  

 

Według radnego Mateusza Bobka trzeba lepiej uświadomić ludzi o terminach wywozów 

odpadów wielkogabarytowych, bo zwyczajnie o tym nie wiedzą, a potem takie przedmioty 

zostają wyrzucane w lesie.  

 Kontynuując Pani Scholz poinformowała, że w okresie sezonu letniego zmniejszyła 

się ilość osób, która deklarowała selektywną zbiórkę. Jest to prawdopodobnie podyktowane 

brakiem czasu albo wynajmem pokoi. Wiadomo, że przy braku czasu najprościej było 

wrzucić wszystko do jednego wora. Po sezonie to się zmienia. Właściciele nieruchomości 
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ponownie deklarują selektywne zbieranie odpadów. Aby selektywna zbiórka była bardziej 

efektywna, planuje się postawienie koszy na selektywną zbiórkę w różnych częściach miasta.  

Dla radnego Bobka wskaźniki będą spadać jeśli zróżnicuje się stawkę za selektywną i 

nieselektywną zbiórkę. Należy podnieść kwotę opłat za zbiórkę nieselektywną, co poskutkuje 

zlikwidowaniem nielegalnego wywozu.  

 W temacie zaległości Pani Kierownik wyjaśniła, że na dzień 31.12.2013 r. była to 

kwota 150 tys. zł. Do 28.09.2014 r. kwota spadła do 63 tys. zł. Ogólna kwota zaległości za 

lata 2013-2014 wynosi 201 tys. na dzień 31.06.2014 r. Zaległości produkują gospodarstwa 

domowe i te, które prowadzą działalność gospodarczą. Były sytuacje, gdzie mieszkańcy nie 

złożyli deklaracji i trzeba było prowadzić postępowanie administracyjne i wydać decyzję o 

wysokości opłaty za śmieci. To również przyczyniło się do powstania zaległości. Należy 

pamiętać, że nie ma przewidzianej kary za niezłożenie deklaracji. Na dzień 17.09.2014 r. 

wysłano 564 upomnienia do zapłaty zobowiązania finansowego za śmieci. Na pytanie 

radnego Mateusza Bobka jak przebiega proces egzekucyjny, Pani Scholz poinformowała, że 

wysyła się pierwsze tytuły wykonawcze. 

 Co do częstotliwości składanych deklaracji to dokładnie reguluje to ustawa. Jeżeli jest 

zmiana to właściciel nieruchomości ma 14 dni na złożenie korekty deklaracji, która jest 

podstawą do opłaty.  

 

Uczestniczący w Komisji jako wolny słuchacz pan Adam Trott również zwrócił uwagę na 

małą różnicę w stawkach za zbiórkę selektywną, a nieselektywną. Pani Kierownik 

przypomniała, że to była jedna z uwag Komisji Rewizyjnej, która również zwróciła na to 

uwagę i zasugerowała podwojenie stawki za odpady niesegregowane. Ogólne wydatki 

zaplanowane na rok 2014 kształtują się następująco: 

- 2 575 000,00 zł to cały koszt funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami 

komunalnymi, 

- 2 100 000,00 zł to koszt odbierania, transport, zbieranie, odzysk i unieszkodliwianie 

odpadów, w tym 1 200 000,00 – zagospodarowanie odpadów, 900 000,00 – odbieranie 

i transport, 

- 183 000,00 zł to tworzenie i utrzymanie PSZOK, w tym prowadzenie – 68 000,00 zł, 

zakup urządzeń i ich podłączenie to kwota 115 000,00 zł, 

- 292 000,00 zł to obsługa administracyjna systemu, w tym wynagrodzenia, składki, 

materiały. 

Pod kątem wywozów jest tak, że na terenach niezamieszkanych określa się minimum 

zapotrzebowania na wywozy, a potem rodzi się problem, bo śmieci są i trzeba organizować 

dodatkowe wywozy. Takie osoby nie przewidują, albo nie biorą pod uwagę sytuacji, gdzie 

będzie potrzebna zwiększona liczba pojemników, szczególnie w wakacje. Przetarg na 

przyszły rok będzie regulował częstotliwość wywozów i być może uda się zmienić stawkę za 

zbiórkę nieselektywną. 

 

 Komisja podziękowała Pani Kierownik za zreferowanie zagadnienia, nie 

wypracowując stanowiska w tym temacie. Punkt został omówiony i przeanalizowany, 

zgodnie z porządkiem. 

 

4. Rozpatrywanie i opiniowanie spraw przekazywanych przez Radę, komisje, 

Przewodniczącego Rady i członków komisji. 

 

Przewodniczący Komisji zaproponował, aby następne posiedzenie komisji w temacie analizy 

wykonania budżetu Gminy za I półrocze i oceny przebiegu sezonu letniego odbyło się 16 

października. Komisja zaakceptowała propozycję Przewodniczącego. 
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5. Rozpatrywanie wniosków mieszkańców przedkładanych przez nich osobiście lub 

za pośrednictwem radnego.  (brak) 

6. Zakończenie posiedzenia . 

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodniczący zamknął obrady, godz. 

13.00. 

 

Protokółowała: 

Sylwia Jakubowska 


